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ZAPISNIK 
23. sjednice Zajedničke komisije Parlamentarne skupštine BiH za obrambenu i sigurnosnu 

politiku i nadzor nad radom obrambenih i sigurnosnih struktura na razini BiH 

 

Sjednica je održana 2. lipnja 2005, u vremenu od 10,30 do 13,30 sati. 

Sjednici su nazočili članovi Zajedničke komisije: Boško Šiljegović, Branko Zrno, Seada Palavrić, 

Šefik Džaferović, Adem Huskić, Momčilo Novaković, Vinko Zorić, Halid Genjac i Anto Spajić. 

Opravdano, sjednici nisu nazočili: Osman Brka, Vinko Radovanović i  Mirko Blagojević. 

Sjednici su također nazočili gosti: dr. Raffi Gregorian i Nikola Radovanović, kopredsjedatelj 

Komisije za reformu obrane, Ljiljana Trišić i Emir Pešto (Ministarstvo sigurnosti BiH) i Tanja Pašić 

(OESS).  

Osim navedenih, sjednici je nazočila Dragica Hinić - privremena tajnica Komisije, Željko Grubešić 

- stručnjak za pomoć u radu Komisije i Anđelka Dobrilović iz Istraživačkog odjela Parlamentarne 

skupštine BiH. 

 

Za raspravu na sjednici predložen je sljedeći  

 

DNEVNI RED 

 

1. Informacija o novačkom i pričuvnom sastavu u Federaciji BiH i Republici Srpskoj 

(izvjestitelj: kopredsjedatelj Komisije za reformu obrane), 

2. Informacija o stanju sigurnosti Bosne i Hercegovine u 2004. (Ministarstvo sigurnosti 

BiH),  

3. Tekuća pitanja: 

a) Informacija o prigovorima brigadira Faida Heća, Sabrije Zimića i Fehima 

    Bibića na odluku o izboru profesionalnih vojnih  osoba u Ministarstvo 

    obrane BiH prema raspisanome natječaju; 

b) Zamolnica Misije BiH pri NATO-u u Bruxellesu za informiranje o bitnim  

     aktivnostima Zajedničke komisije za obrambenu i sigurnosnu politiku BiH; 

                  c) Kratka informacija o obavljenom posjetu članova Zajedničke komisije Brčkom  

                       i Bijeljini; 

                    d) Informacija o održanom sastanku PSNATO-a u Ljubljani;           

                   e)  Informacija o održanom sastanku s Hubertom Pirkerom,  

                        predsjedateljem Inicijative Pakta stabilnosti za borbu protiv  

                        organiziranog kriminala (SPOC) i prijedlog izbora člana Zajedničke 

                        komisije u ovu organizaciju; 

                   f) Informacija o odlasku pripadnika deminerske postrojbe u Irak; 

                   g) Informacija o obilježavanju 5. obljetnice rada DGS-a; 
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                   h)  Informacija o predstojećim posjetima Makedoniji i Srbiji i Crnoj Gori. 

 

Boško Šiljegović je, na inicijativu Šefika Džaferovića, predložio dopunu dnevnoga reda, pa je pod 

točkom 1. uvršten - Izbor drugoga zamjenika predsjedatelja Zajedničke komisije. Dopuna je 

jednoglasno prihvaćena, kao i dnevni red u cijelosti. 

 

Ad.1. Izbor drugoga zamjenika predsjedatelja Zajedničke komisije  

 

Radi zauzetosti obvezama dosadašnjeg drugog zamjenika predsjedatelja Šefika Džaferovića, za 

drugu zamjenicu predsjedatelja ove Komisije predložena je Seada Palavrić, dok Šefik Džaferović i 

dalje ostaje članom Zajedničke komisije. 

Navedeni je prijedlog jednoglasno je prihvaćen. O izboru nove druge zamjenice predsjedatelja 

potrebno je obavjestiti Komisiju za reformu obrane kako bi, sukladno svojim pravilima, ta Komisija 

također izvršila imenovanje Seade Palavrić za svoju novu članicu. 

 

Ad.2. Informacija o novačkom i pričuvnom sastavu u Federaciji BiH i Republici  

          Srpskoj (izvjestitelj: kopredsjedatelj Komisije za reformu obrane) 

 

Dr. Raffi Gregorian na početku je svoga obraćanja izrazio zadovoljstvo zbog poziva da nazoči 

sjednici Zajedničke komisije i svojim obraćanjem doprinese što boljoj suradnji između dviju 

komisija. To je prijeko potreban uvjet za daljnji pozitivan tijek reforme obrane u Bosni i 

Hercegovini. Istaknuo je prijeko potrebnim informiranje Zajedničke komisije o svemu što je do 

sada postignuto u procesu reforme pričuvnog i novačkog sastava u FBiH  i RS, pri čemu je naglasio 

kako su to  bitna politička pitanja. Posebice je apostrofirao pitanja novačkog i pričuvnog sastava, 

koji čine samo dio cjelokupnoga paketa reformi obrane u BiH, te ih u ovome trenutku treba takvim i 

promatrati. Kako bi ova pitanja pravilno razumjeli, naveo je regionalni kontekst promatranja. U 

sklopu regionalnoga konteksta, nazočne je informirao o obavljenim posjetima Hrvatskoj i Srbiji i 

Crnoj Gori, prigodom kojih su ta pitanja razmatrana, kao i reforme obrane u cijelosti . Prigodom 

posjeta Hrvatskoj, koja je već članica PFP-a i na kraju je akcijskoga plana za ulazak u NATO, 

hrvatska strana istaknula je slične probleme koje ima i Bosna i Hercegovina u procesu reforme 

obrambenog sustava, naglasivši kako su već drastično smanjili vojni potencijal, sukladno NATO 

standardima, te da je dio plana i ukidanje novačkoga sastava. Razlozi za ukidanje novačkoga 

sastava su brojni, primjerice, izdvajanje velikoga dijela proračunskih sredstava za tu namjenu. 

Slična je situacija i u Srbiji i Crnoj Gori, gdje je Ministarstvo obrane nedavno izdalo informaciju o 

smanjenju vojnoga potencijala i pretvorbi, uključujući i zrakoplovne i pomorske snage. Tako će ove 

snage biti manje od omjera utvrđenog Daytonskim mirovnim sporazumom, a to je 5:2:2, kada je u 

pitanju odnos između brojnog stanja u Srbiji i Crnoj Gori i Bosni i Hercegovini.  

Potom je obrazložio razloge za ukidanje novačenja u Bosni i Hercegovini, posebno istaknuvši 

pitanje jamčenja sigurnosti putem novačkog sastava, koji ni u kom slučaju ne podupire sigurnost 

naše zemlje, gledajući sa stajališta utvrđenih NATO standarda. U tom kontekstu, Komisija za 

reformu obrane dostavila je Vijeću ministara BiH i Predsjedništvu BiH dokument o razlozima zbog 

kojih bi trebalo ukinuti služenje vojnoga roka. Iz tog je dokumenta jasno vidljivo da se ne može 

očekivati povećanje proračunskih sredstava za potrebe obrane, već naprotiv, smanjenje. Ukidanjem 

novačkoga sastava ostvarile bi se znatne uštede sredstava. Sadašnji je sustav takav da novaci moraju 

izdvajati i vlastita sredstva tijekom služenja vojnoga roka, a ukupna izdvajanja za njihove potrebe 

trenutno iznose oko 22% od proračuna za obranu u oba entiteta. I sam sustav obuke novaka 

zahtijeva angažiranje velikoga broja aktivnih vojnih osoba te civilnih osoba u entitetskim 

ministarstvima na poslovima novačenja. Sve skupa na kraju ishodi velikim brojem nedovoljno 

obučenih vojnika. Trenutačno, ukupan dozvoljeni broj novaka u oba entiteta je 60.000, a po nekim 

sazanjima, novači se i obučava veći broj od dozvoljenoga. Zbog svih navedenih razloga, prijeko je 

potrebno privremeno obustaviti slanje novaka u vojsku dok se ne odobri nova struktura oružanih 

snaga, kao dio paketa reformi obrane. U odnosu na mišljenje javnosti o pitanju novačkog sastava, 
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istaknuo je da je EUFOR nedavno proveo anketu. Prema toj anketi, 85% građana ispitanika i 

pripadnika svih triju naroda  podržava trenutno ukidanje novačkog sastava, tj. služenje vojnoga roka 

i uvođenje profesionalne vojske, smatrajući da novački sastav predstavlja bacanje novca i vremena. 

Ukoliko se podrži ova ideja i ukine novački sastav, time postojanje entitetskih ministarstava obrane 

gubi svaki smisao. Na kraju je ponovno naglasio kako je ova informacija samo dio reformskoga 

paketa obrane te je kao takvu i treba promatrati. 

Nikola Radovanović također je istaknuo kako su ove informacije radni materijal i samo jedan dio 

modela reforme sustava obrane. Stoga je predložio da njihovo razmatranje bude isključivo 

obavijesno u okviru Zajedničke komisije, s obzirom da na domove Parlamentarne skupštine BiH 

treba uputiti konačni prijedlog materijala o cjelokupnoj reformi obrambenog sustava. Potom je 

istaknuo tri pitanja. O pitanju regionalnoga pristupa problemu, istaknuo je kako su tri ministra 

obrane iz Hrvatske, Srbije i Crne Gore i Bosne i Hercegovine u bilateralnim kontaktima zaključila 

da u Bruxellesu imaju znatno više informacija o zbivanjima u našim zemljama, nego mi to znamo 

jedni o drugima. Stoga je naš interes i obveza da razmijenimo odgovarajuće informacije vezane za 

pitanja reformi obrane, a ubuduće ćemo svakako nastojati što izravnije i češće kontaktirati i 

surađivati na razini ministarstava. Ovi kontakti već postoje na više razina, počevši od službenika 

ministarstava do razine ministara. Po njegovom mišljenju,  reforme obrane  i stanje u oružanim 

snagama sve tri države općenito su povoljniji, nego što to javnost zna. O svim daljnjim saznanjima 

glede događanja u regiji naše Ministarstvo obrane pravodobno će informirati Zajedničku komisiju i 

Parlamentarnu skupštinu BiH. Kao drugo pitanje, istaknuo je pitanje modela i brzine promjene 

obrambenog sustava u Bosni i Hercegovini, pri čemu je naša zemlja u prednosti spram drugih 

zemalja u regiji zbog prisustva snaga EUFOR-a i NATO-a. Njihove potencijale do sada nismo 

najbolje iskoristili, ali to možemo u idućem razdoblju. Ove snage predstavljaju jamstvo sigurnosti 

naše zemlje i u godinama koje slijede. Treće pitanje odnosi se na sustav novačenja, kod kojega se 

trebamo opredijeliti za kvalitetu i ukinuti novačenje iz svih do sad navedenih razloga, te uvesti i 

razvijati profesionalne vojne snage. Pri tome, treba istaknuti da ukidanje novačenja ne znači i 

ukidanje obuke za poslove obrane, jer će se godišnje obučavati kandidati za profesionalnu vojnu 

službu koji će biti zainteresirani za ispunjenje NATO standarda i zasnivanje profesionalnog radnog 

odnosa. Na kraju je predložio da Zajednička komisija usvoji zaključak kojime ovu Informaciju 

prima k znanju, pri čemu je ne upućuje u daljnju parlamentarnu proceduru, jer je ona radni materijal  

i samo jedan dio reformskoga paketa. 

Boško Šiljegović izrazio je zadovoljstvo zbog visokoprofesionalne suradnje Zajedničke komisije s 

Komisijom za reformu obrane i Ministarstvom obrane BiH. Mišljenja je da će Informacija imati 

punu podršku svih članova Zajedničke komisije. 

Šefik Džaferović predložio je članovima Zajedničke komisije da pruže punu podršku radu Komisije 

za reformu obrane s kopredsjedateljem na čelu, utemeljene odlukom visokog predstavnika za BiH. 

Potom je istaknuo kako je prijatno iznenađen uvodnim izlaganjem g. R. Gregoriana o regionalnom 

kontekstu pitanja obrane, jer se bez regionalnog pristupa to pitanje ne bi ni moglo riješiti. 

Zadovoljan je saznanjem da su susjedne zemlje već smanjile, odnosno i dalje smanjuju vojne 

potencijale sukladno utvrđenim NATO standardima, ali i Daytonskim mirovnim sporazumom, kao 

što je slučaj sa Srbijom i Crnom Gorom, sukladno utvrđenom omjeru 5:2:2. Glede Informacije koja 

se trenutno razmatra, mišljenja je da je pružila dovoljno podataka o novačkom sastavu u oba 

entiteta, da osvrt na moratorij za služenje vojnoga roka kao logičan slijed upućuje na ukidanje 

entitetskih ministarstava. O navedenom pitanju moratorija zamolio je za malo vremena radi 

obavljanja još nekih političkih konzultacija, te je cijelo pitanje reformi potrebno promatrati kao 

jedinstveni paket. U slučaju moratorija ili, pak, ukidanja novačkog sastava, u idućem razdoblju 

trebalo bi razmotriti posebno pitanje naobrazbe mladih ljudi putem različitih oblika obuke o vojsci. 

Ova obuka ne mora se provoditi posredstvom Ministarstva obrane, već se može provoditi i na druge 

načine. U svezi s pitanjem pričuvnih snaga u Bosni i Hercegovini, istaknuo je da one danas postoje 

samo na papiru, a faktički ih nema. Stoga će se zalagati za učinkovite pričuvne snage koje će činiti 

profesionalne vojne osobe nakon umirovljenja, uz određene uvjete. U odnosu na cjelokupnu 

reformu obrane, istaknuo je  da je rok za reforme koji je postavio visoki predstavnik pri kraju, pa se 
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nada da će se čim prije u parlamentarnoj proceduri  naći izmjene i dopune Zakona o obrani BiH i 

Zakon o službi u OSBiH. 

Branko Zrno istaknuo je ponuđena rješenja Komisije za reformu obrane - promatrano sa svih 

stajališta - dobrim, a u idućem razdoblju mogu se samo dorađivati. Stoga nije iznenađen rezultatima 

ispitivanja javnog mnjenja o predmetnim pitanjima. Naglasio je potom da ćemo nastojati ispoštovati 

utvrđene rokove za provedbu reforme i zahvalio se kopredsjedateljima na nazočenju i iscrpnom 

informiranju.  

Momčilo Novaković mišljenja je da ovu Informaciju ne treba upućivati u daljnju parlamentarnu 

proceduru, jer ona dijelom podrzumjeva i stupanj tajnosti, a samo je dio paketa reforme obrane.  

Branko Zrno i Šefik Džaferović mišljenja su da javnosti treba predočiti sve informacije, pa i ovu, 

uz jasnu poruku da Zajednička komisija u potpunosti podržava aktivnosti Komisije za reformu 

obrane. 

 

Nakon okončanja rasprave, članovi Zajedničke komisije su Informaciju primili k znanju, te 

jednoglasno usvojili zaključak da se Informacija ne upućuje u daljnju parlamentarnu proceduru, jer 

predstavlja radni materijal  i samo je jedan dio reformskoga paketa. 

Također, jednoglasno je odlučeno da se sredstvima priopćavanja kratkim izjavama obrate dr. Raffi 

Gregorian, Seada Palavrić i Boško Šiljegović.  

 

Ad.3. Informacija o stanju sigurnosti Bosne i Hercegovine u 2004.   

          (Ministarstvo sigurnosti BiH) 
 

Prije razmatranja ove točke dnevnoga reda, Boško Šiljegović predložio je razmatranje dostavljenog 

Izvješća o radu Policije Brčko Distrikta BiH kao informacije na sljedećoj sjednici Zajedničke 

komisije, što je jednoglasno prihvaćeno. 

Ljiljana Trišić istaknula je kako će ubrzo u parlamentarnu proceduru biti dostavljena Informacija o 

stanju sigurnosti za prvih šest mjeseci 2005, a potom dala uvodne napomene o Informaciji o stanju 

sigurnosti Bosne i Hercegovine u 2004.  Glede Informacije o kojoj se raspravlja na ovoj sjednici, 

naglasila je da je sačinjena na temelju podataka koje su dostavile institucije iz područja sigurnosti, 

te je sačinjena i metodološki prilagođena Zakonu o slobodi pristupa informacijama i Zakonu o 

policijskim službenicima. Napomenula je i da je Zakon o zaštiti podataka u proceduri. 

Šefik Džaferović mišljenja je kako je Informacija dobro koncipirana i treba je primiti k znanju. 

Momčilo Novaković istaknuo je da su u ovoj Informaciji otklonjeni određeni nedostaci na koje su 

ukazivali članovi Komisije, Informacija je kompletnija i sadrži više podataka. Potom je posebno 

istaknuo negodovanje glede rada DGS-a, navodeći da rad u graničnom pojasu nije ispunio 

očekivanja. Stoga imamo poroznu granicu, iako je uloženo dosta napora i sredstava za potpuno 

osiguranje granice. Posebno je naglasio da je u DGS-u potrebno učiniti mnogo više u svezi s 

kvalitetom zaposlenika, te provesti internu kontrolu nad zaposlenicima kako bi se onemogućilo 

daljnje negativno ponašanje pojedinaca u DGS-u. U tom smislu je predložio zaključak, prema 

kojemu DGS treba sačiniti i dostaviti kompletnu informaciju o obavljenoj internoj kontroli i 

njezinim rezultatima. Potom je predložio određene izmjene i dopune dijela Informacije koji regulira 

zaključke i mjere. U točki 2., koja se odnosi na kadrovsku popunjenost DGS-a, predloženu mjeru 

treba preformulirati, tako da se odnosi na utvrđivanje sadašnje kvalitete popune Službe, a s ciljem 

smanjenja ilegalnih prelazaka i nedozvoljenih prijenosa roba, dok su ostale mjere prihvatljive. U 

sklopu mjere pod brojem 8, koja se odnosi na Zakon o drogama na razini BiH, istaknuo je da je ovaj 

Zakon bio u proceduri, ali se ne zna njegov trenutni status. 

Seada Palavrić naglasila je kako je cjelovita Informacija dobro došla, te se nakon obavljenog 

posjeta članova Komisije Terenskom uredu i postrojbama u Brčkom i Bijeljini jasno može vidjeti da 

DGS ima problema koje pokušava riješiti. Ali, evidentno je i da Vijeće ministara BiH nema osjećaja 

za njihovo rješavanje.  Jedan od problema DGS-a je i nedostatak kadrova. Podržala je prijedloge 

Momčila Novakovića i predložila da Komisija donese zaključak kojim bi obvezali mjerodavne 
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institucije da ovoj Komisiji dostave radni materijal proračuna za sigurnost u tijeku njegove 

pripreme, kako bi mogli utjecati na njegovu strukturu i visinu. 

Vinko Zorić predložio je da se u dijelu mjera i aktivnosti, u točki 13., dodaju riječi: «i prometnice», 

jer nam ne treba signalizacija ako nema prometnica, od kojih su inače brojne loše. I on je mišljenja 

da bi trebali tražiti i proračune drugih institucija u fazi izradbe. 

Adem Huskić imao je određeni broj primjedaba na Informaciju, iako je, po njegovom mišljenju, 

ova Informacija bolje sačinjena od prethodne. Iz Informacije se ne može vidjeti koji su glavni 

sigurnosni problemi u Bosni i Hercegovini, jer ona mora sadržavati rang-listu najvećih problema, 

kao i iznos potrebnih financijskih sredstava za njihovo prevazilaženje. Smatra trenutačno najvećim 

problemom pitanje suradnje s Tribunalom u Haagu. Kao drugo značajno pitanje apostrofirao je 

pitanje terorizma, a dalje se mogu razmatatrati već obrađena pitanja. Za nedostatak Informacije 

naveo je nepostojanje akcijskog plana za prevazilaženje problema, potom nepostojanje jasno 

istaknutog stava Ministarstva sigurnosti BiH o danim problemima, koji su u Informaciji samo zbroj 

statističkih podataka. Dalje, naveo je nepostojanje potrebnih podataka u svezi s radom SIPA-e, kao i 

još nekih institucija. Istaknuo je, također, da su u Policiji Brčko Distrikta BiH, prigodom posjeta, 

naveli da ih Ministarstvo sigurnosti BiH uopće nije kontaktiralo niti tražilo podatke. U daljnjoj 

analizi naveo je kako nema nikakve sigurnosne procjene u slučaju da BiH postane članica PFP-a i 

NATO-a, nema stava u svezi s ulogom ranijih obavještajno-sigurnosnih službi, pogotovo o njihovoj 

procjeni o djelovanju Al-kaide, stava u svezi s radom pojedinih stranih obavještajnih službi, a rad 

nekih drugih institucija nedovoljno je obrađen i sl. U dijelu koji se odnosi na terorizam vidljivo je 

da je procesuirano 385 osoba, ali nema podataka koliko ih je osuđeno. U tom su dijelu navedene 

radnje koje se ne moraju nužno podvoditi pod ovu vrstu djela. Informacija se također ne bavi 

pitanjem sigurnosne procjene vezane za odlazak naših vojnika u Irak, kao ni pitanjem maloljetničke 

delinkvencije. U sklopu dijela mjera i aktivnosti prijeko je potrebno, po njegovom mišljenju, 

istaknuti aktivnosti donošenja zakona koji nedostaju ili izradbi izmjena i dopuna postojećih zakona, 

kao što su Zakon o zaštitarskim tvrtkama i Zakon o nabavi i nošenju lakog naoružanja. Također je 

prijeko potrebno sačiniti akcijski plan iz koga se mogu vidjeti daljnje aktivnosti SIPA-e, OSA-e, 

Uprave za neizravno oporezivanje i drugih  agencija u borbi protiv svih vrsta nedopuštenih 

aktivnosti, te utvrditi prijedlog financijskih sredstava potrebnih za realizaciju toga plana. 

 Nakon stanke od 10 minuta, sjednica je nastavljena. Nastavku sjednice nisu nazočili Šefik 

Džaferović i Anto Spajić. 

Boško Šiljegović istaknuo je kako bi bilo dobro u DGS-u provesti internu kontrolu i sačiniti 

posebnu informaciju o tome. Mišljenja je, također, da su prijedlozi Adema Huskića koji se odnose 

na dio 8. postojeće Informacije prihvatljivi i za Ministarstvo sigurnosti BiH.  

Ljiljana Trišić smatra prethodnu raspravu iznimno korisnom. Zadovoljna je stavom Zajedničke 

komisije o potrebi kadrovske popune DGS-a, pri čemu se treba riješiti i pitanje smještaja ove 

Službe. Za nju je prihvatljiv najveći broj prijedloga danih u raspravi. Pri tome je naglasila da je 

aktivnost vezana za suradanju s Haagom ove godine intenzivirana i da ima više podataka, nego je to 

bilo prethodne godine. O pitanju terorizma i postavljanja prioriteta istaknula je da je ostavljen 

prostor i Komisiji i domovima da reagiraju i daju svoje prijedloge i mjere. Dalje, naglasila je 

netočnost informacije da Ministarstvo nije tražilo podatke od Policije Brčko Distrikta BiH, jer su 

dostavili upitnik koji im je bio poslan. U svezi s nedostatnim podacima o radu SIPA-e,  OSA-e i 

drugih institucija, navela je da ovaj materijal ima oblik informacije, a ne izvješća, te ne iskazuje 

podrobno, već opisno, podatke o sigurnosnoj situaciji. O radu stranih obavještajnih službi istaknula 

je da Ministarstvo sigurnosti BiH ima samo koordinirajuću ulogu i ne može dati podatke dok ih ne 

dobije od institucija mjerodavnih za to područje. Sigurnosne procjene o odlasku vojnika u Irak nisu 

davali, jer je netom usvojen zakon koji regulira to pitanje, a ono se također više odnosi na tekuću 

godinu, nego na godinu koju obrađuje Informacija. Što se tiče dijela koji obrađuje prijedloge mjera i 

aktivnosti, mišljenja je da zakonodavno tijelo treba aktivnije sudjelovati i dati svoje prijedloge. 

Glede potrebe izradbe informacije o maloljetničkoj delinkvenciji, istaknula je da je već predviđena 

takva informacija. 
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Adem Huskić potom je  naglasio svoje zadovoljstvo danim odgovorima, s obzirom da će većina 

pitanja koje je on apostrofirao biti obrađena Informacijom za šest mjeseci tekuće godine. I on je 

naglasio potrebu za internom kontrolom unutar DGS-a. 

Nakon okončanja rasprave, Informacija je primljena k znanju i upućena u daljnju parlamentarnu 

proceduru sa sljedećim zaključkom: 

«S ciljem sprečavanja ilegalnoga prelaska ljudi i roba i uopće što kvalitetnije zaštite državne granice 

Bosne i Hercegovine, Državna granična služba BiH treba u što kraćem vremenu sačiniti posebnu 

Informaciju o kvaliteti popune Službe i, u tom smislu, provesti internu kontrolu rada sadašnjih 

zaposlenika, te Informaciju dostaviti Parlamentarnoj skupštini BiH na razmatranje.» 

 

Ad.4. Tekuća pitanja: 

a) Informacija o prigovorima brigadira Faida Heće, Sabrije Zimića i Fehima  

    Bibića na odluku o izboru profesionalnih vojnih  osoba u Ministarstvo obrane 

    BiH prema raspisanom natječaju  

 

Dragica Hinić ukratko je obrazložila dostavljene prigovore brigadira Faida Heće, Sabrije Zimića i 

Fehima Bibića na odluku o izboru profesionalnih vojnih  osoba u Ministarstvo obrane BiH prema 

raspisanom natječaju i postupak pred Zajedničkom komisijom koji je obrazložen te u pisanom 

obliku dostavljen članovima Komisije.  

Nakon obrazloženja, članovi Zajedničke komisije jednoglasno su zaključili da ova Komisija nije 

mjerodavna razmatrati pojedinačne podneske osoba, jer bi je to dovelo do položaja faktičkoga 

uplitanja u tijek upravnoga postupka, odnosno daljnjeg upravnog spora, a time i miješanja u rad 

upravnih organa i sudova. Stoga će Zajednička komisija, sukladno Poslovniku Zastupničkoga doma 

Parlamentarne skupštine BiH, navedene podneske uputiti mjerodavnoj Komisiji za ljudska prava, 

imigraciju, izbjeglice i azil,  vodeći računa o činjenici da ni ta Komisija ne razmatra pitanja u tijeku 

rješavanja pred sudovima i druge sporove, osim ako se radi o neprihvatljivom kašnjenju u postupku 

ili evidentnoj zlouporabi vlasti i samovolji na koju ukaže Ombudsman BiH. Zajednička komisija će, 

također, o svom stavu obavijestiti podnositelje prigovora. 

 

b) Zamolnica Misije BiH pri NATO u Bruxellsu za informiranje o bitnim   

    aktivnostima Zajedničke komisije za obarmbenu i sigurnosnu politiku BiH 

 

Na zahtjev Misije BiH pri NATO u Bruxellesu, Zajednička komisija donijela je zaključak:  o svim 

aktivnostima od zanačenja iz njezina djelokruga treba pravodobno informirati Misiju dostavom 

posebne informacije ili dostavom izvješća i zapisnika. 

 

 c) Kratka informacija o obavljenom posjetu članova Zajedničke komisije Brčkom  

      i Bijeljini 
 

Boško Šiljegović ukratko je informirao o posjetu Terenskom uredu DGS-a Sjeveroistok - 

postrojbama u Brčkom i Bijeljini, potom Policiji, kao i gradonačelniku i predsjedniku Skupštine 

Brčko Distrikta BiH od  31. svibnja do 1. lipnja 2005. Ovaj iznimno korisan posjet iskorišten je za 

sagledavanje prilika u navedenim strukturama, na temelju čega je sačinjena i cjelovita podrobna 

informacija.  

Informacija je primljena k znanju. 
 

 d) Informacija o održanom sastanku PSNATO-a u Ljubljani   

 

Halid Genjac ukratko je informirao o održanom zasjedanju PSNATO-a u Ljubljani, prema 

tematskim cjelinama. Pojedine teme bile su u svezi s ključnom ulogom NATO-a na Balkanu, 

pitanje klimatskih promjena na Arktiku, pitanja u svezi s područjem Kavkaza, pitanje odnosa Kine i 

NATO-a i transatlanske ekonomije. U govoru glavnoga tajnika NATO-a istaknuta je potreba za 
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bližom suradnjom ove asocijacije i naše zemlje, dok je na plenarnoj sesiji izvedena vježba o 

terorističkom napadu nuklearnim sredstvima i odgovoru NATO-a na taj napad. 

Informacija je primljena k znanju. 

 

 e)  Informacija o održanom sastanku s Hubertom Pirkerom, predsjedateljem 

       Inicijative Pakta stabilnosti za borbu protiv organiziranog kriminala 

       (SPOC) i prijedlog izbora člana Zajedničke komisije u ovu organizaciju 

        

Boško Šiljegović informirao je o posjetu g. Huberta Pirkera 2. lipnja 2005, koji je na našu zamolbu 

obećao nabavu prijeko potrebne opreme za nadzor granice. Zaključeno je za iduću sjednicu 

pripremiti informaciju u pisanom obliku o ovome sastanku, te donijeti odluku o izboru člana naše 

Komisije u SPOC. 

 

f) Informacija o odlasku pripadnika deminerske postrojbe u Irak 

Zaključeno je za iduću sjednicu  pripremiti informaciju u pisanom obliku o održanoj ceremoniji u 

povodu odlaska deminerske postrojbe u Irak. 

                     

g) Informacija o obilježavanju 5. obljetnice rada DGS-a 

Boško Šiljegović ukratko je informirao članove Komisije da će 6. lipnja 2005. biti obilježena 5. 

obljetnica rada DGS-a. Svi članovi Komisije pozvani su da nazoče obilježavanju. 

 

h)  Informacija o predstojećim posjetama Makedoniji i Srbiji i Crnoj Gori 

Članovi su Komisije ukratko informirani i suglasni su s predstojećim posjetima radnim tijelima 

parlamenata Makedonije i Srbije i Crne Gore, koji bi orijentacijski trebali uslijediti od 12. do 15. 

srpnja 2005. U posjetama bi bili članovi i osoblje Komisije te predstavnici OESS-a i eventualno 

NATO-a. 

 

i) Vinko Zorić negodovao je zbog rada Službe računovodstva koja mu nije omogućila plaćanje 

troškova noćenja u Osijeku, iako su troškovi mnogo manji nego u hotelu «Holiday Inn» u Sarajevu. 

U znak prosvjeda nije posjetio Brčko i Bijeljinu i želio je da iskazano negodovanje bude 

konstatirano u zapisniku. 

 

 

           Zapisnik sačinila                                                        Privremeni predsjedatelj 

             Dragica Hinić                                                             Zajedničke komisije 

                                                                                                     Boško Šiljegović 

 

 

 

            
 


